

ကန့်သတ်

ပထမအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် စတုတ္ထပုံမှန်အစည်းအဝေး ပထမနေ့ (၂၅.၉.၂၀၁၂)
ရက်နေ့တွင် နမ္မတူမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂) ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်
ဒေါ်နန်းခမ်းအေး တင်သွင်းသည့် အဆိုဆိုင်ရာဆောင်ရွက်ချက်များ

ဥက္ကဋ္ဌ။ ဆက်လက်ပြီး နမ္မတူမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဒေါ်နန်းခမ်းအေး၏ အဆိုကို တင်သွင်းဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒေါ်နန်းခမ်းအေး၊ နမ္မတူမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)။ လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနဲ့တကွ ကြွရောက်လာကြသော လူကြီးမင်းများအားလုံး၊ မင်္ဂလာအပေါင်းနှင့် ပြည့်စုံကြပါစေရင်။ ကျွန်မကတော့ နမ္မတူမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် နန်းခမ်းအေး ဖြစ်ပါတယ်ရှင်။

ပထမအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် စတုတ္ထပုံမှန်အစည်းအဝေးတွင် မြန်မာ-တရုတ် ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့ပိုက်လိုင်းနှင့် ပတ်သက်ပြီး အဆို(၁)ခု တင်သွင်းသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်ရှင်။ ရခိုင်ကမ်းရိုးတန်း၊ ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အတွင်းရှိ ရခိုင်ကမ်းလွန် လုပ်ကွက် အမှတ် (AI) နှင့် (A3)မှ သဘာဝဓာတ်ငွေ့များကိုဒေ အထဘာနယ်ရှင်နယ် ကော်ပိုရေးရှင်းက (၁၉-၂-၂၀၁၁)မှာ စတင် တူးဖော်ထုတ်လုပ်လျက် ရှိပါတယ်။ အဲဒီလုပ်ကွက်မှ ထွက်ရှိတဲ့ ဓာတ်ငွေ့ (၁၂)ဘီလီယံ ကုဗပေကို တရုတ်နိုင်ငံသို့ နှစ်စဉ်ရောင်းချရန် စီမံကိန်းကာလနှစ်(၃၀)အတွက် ကတိကဝတ်ပြုထားကြောင်း သိရှိရပါတယ်ရှင်။

ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ရှမ်းပြည်နယ်တို့ရှိ မြို့နယ် (၁၂)မြို့နယ်အတွင်းမှာရှိတဲ့ ကျေးရွာပေါင်း (၃၆၀)ခန့်ကို ဖြတ်သန်းသော ရေနံနှင့် သဘာဝ ဓာတ်ငွေ့ ပိုက်လိုင်းဟာ(၇၉၃)ကီလိုမီတာရှိကြောင်း သိရပါတယ်။ ဓာတ်ငွေ့ပိုက်လိုင်းဖြတ်သန်း ရာ တစ်လျှောက်မှာ အမြဲတမ်းသိမ်းမြေနှင့် ယာယီသိမ်းမြေဆိုပြီး(၂)မျိုးခွဲပြီး လျော်ကြေးပေးထား ကြောင်း သိရှိရပါတယ်ရှင်။ အကျယ် မီတာ(၃၀) မြေနေရာနဲ့ ပန့်စခန်း၊ အလုပ်စခန်းတို့အတွက် အမြဲတမ်းသိမ်းယူခြင်း ဖြစ်ကြောင်းသိရပါတယ်။ မြေယာလျော်ကြေးငွေကို (၅)နှစ်စာပေးလျော် ထားတယ်ဆိုပေမဲ့ ရရှိတဲ့ ငွေကြေးနဲ့ ပြည်သူတွေ ကြုံတွေ့ရတဲ့ ဒုက္ခက မမျှနိုင်အောင် ဖြစ်နေ ပါတယ်။

သစ်တောမြေအဖြစ် ထိန်းသိမ်းထားတဲ့ ကြိုးဝိုင်းကြိုးပြင် ကာကွယ်တောများဟာ ၎င်းစီမံကိန်း ကြောင့် နေရာပြောင်းလဲခြင်း မြစ်ကြောင်း ပြောင်းရွှေ့ခြင်းများ ဖြစ်ပေါ်လျက် ရှိနေပါတယ်။ ဒီစီမံကိန်းကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံတွင် မြေယာအခွင့်အရေးများ အလွဲသုံးစားပြုခြင်း

ခံနေရပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ်မှာ နယ်မြေအေးချမ်းမှု မရှိခြင်းနဲ့ တချို့ပြည်သူများဟာ ဒေသကို စွန့်ခွာသွားကြကြောင်းနှင့် ပိုက်လိုင်းနဲ့ ဒဏ်ရာဒဏ်ချက်တွေကြောင့် လယ်ယာကဏ္ဍလုပ်ကိုင်တဲ့ ပြည်သူတွေဟာ ယခင်နှစ်ကထက် သုံးပုံတစ်ပုံသာ ရှိတော့တာကို ဝမ်းနည်းစွာ သိရပါတယ်။ အဲဒါအပြင် သဘာဝဘေး အန္တရာယ်တွေကြောင့် သီးနှံတွေ ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများစွာ ဖြစ်နေတာကို တွေ့ရှိရတဲ့အတွက်ကြောင့် ဒီပိုက်လိုင်းရဲ့ ဆိုးကျိုးကို မှန်းဆနိုင် ကြလိမ့်မယ် ထင်ပါတယ်ရှင်။

ဓာတ်ငွေ့ ပိုက်လိုင်းအတွက် မြေယာလျော်ကြေးငွေကို (၉၈)ပေအတွက်သာ တွက်ချက် ပေးလျော် ထားသော်လည်းပဲ (၉၈)ပေကိုကျော်လွန်ပြီး မြေစာများကိုကျော်၍ပုံထားခြင်း၊ မြေစာများ ပိတ်ဆို့ခြင်းကြောင့် ရေကြောင်းပြောင်းရွှေ့၍ လယ်မြေများအတွင်း မြေစာနှင့် ကျောက်တုံးများ မျှောပါလာသဖြင့် စိုက်ပျိုးထွန်ယက်မှု မပြုနိုင်ခြင်း၊ စီမံကိန်းမှ အသုံးပြုတဲ့ ယာဉ်ယန္တရားစက်များဟာ မူလရှိရင်း လမ်းကို အသုံးမပြုပဲနဲ့ လယ်ယာမြေများမှာ တာရီးသဖွယ် လမ်းသစ်များ ပြုပြင်ဖြတ်သန်း ခြင်းကြောင့် မူလ ရှိရင်းမြေများဟာ ကျောက်တုံးကျောက်ခဲတွေနဲ့ မစိုက်ပျိုးနိုင်အောင် ရှိနေတဲ့အပြင် တချို့သော လယ်ယာသမားများဟာ လုံးဝလျော်ကြေးငွေ မရခြင်းတွေလည်း ရှိနေပါတယ်။

မူလ တိုင်းတာထုတ်လုပ်ပြီး လျော်ကြေးပေးထားတဲ့ ဓာတ်ငွေ့ပိုက်လိုင်း လမ်းကြောင်းကို အသစ်ပြောင်းပြီး ထပ်မံပြောင်းရွှေ့ ထုတ်လုပ် ထားခြင်းကြောင့် ပြည်သူများ ဒေသခံများ ထပ်မံ၍ ဆုံးရှုံးမှုနှင့် အတူ ကြုံတွေ့နေရပါတယ်ရှင်။ မန်တုံမြို့နယ်၊ နားလွေကျေးရွာမှာ လယ်မြေ (၇.၂၅) ဧက ဟာ စီမံကိန်းကြောင့် ရေလုံးဝ မရရှိသဖြင့် စိုက်ပျိုးနိုင်ခြင်းရှိကြောင်းနဲ့ လျော်ကြေးငွေ လုံးဝ မရကြောင်းကို ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်ထံ လိပ်မူပြီး (၁၀-၇-၂၀၀၂)မှာ စာတင်ထားပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ ဝန်ကြီးချုပ်မှ ဆောင်ရွက်ရန် ညွှန်ကြားထားပေမဲ့လည်း ယခုထိတိုင်အောင် အုပ်ချုပ်ရေးမှ ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း မရှိတဲ့အတွက်ကြောင့် ဤဓာတ်ငွေ့ပိုက်လိုင်းနဲ့ပတ်သက် သော ပြည်သူများဟာ ဆင်းရဲကွ ရောက်လျက်ရှိပါတယ်။ အကောင်းနဲ့ အဆိုးဟာ အမြဲတမ်း ခွန်တွဲလျက် ရှိနေတယ်လို့ ဆိုထားပါ သော်လည်း မိမိနိုင်ငံ အကျိုးထက် တခြားနိုင်ငံအကျိုးကို ပိုမိုဖြစ်ထွန်းနေစေသော ဒီစီမံကိန်းများကို နိုင်ငံတော်အနေနဲ့ ပြန်လည်သုံးသပ်ဖို့ လိုအပ်နေ ပါတယ်။

ကျွန်မတို့ ရှမ်းပြည်နယ်မှာ ပြည်နယ်ရဲ့ အခွန်ကောက်ခံမှုကို ကြည့်မယ်ဆိုရင် ကျွန်မတို့ မြန်မာနိုင်ငံ လယ်ယာကဏ္ဍမှာ ပြည်ပလုပ်ငန်းများနဲ့ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုမှာ (၀.၄၅)ရာခိုင်နှုန်းသာ

ဖြစ်ပြီး ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု အနည်းဆုံးကဏ္ဍဖြစ်နေတဲ့အတွက်ကြောင့် ကျွန်မတို့ပြည်နယ်ရဲ့ ဘဏ္ဍာငွေ၊ အခွန်ငွေကို ခန့်မှန်းနိုင်လိမ့်မယ်လို့ ထင်ပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ နိုင်ငံခြား ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုမှာ ရေနံနဲ့ သဘာဝဓာတ်ငွေ့ဟာ အများဆုံးဖြစ်ပြီး ၎င်းမှရတဲ့ အကျိုးအမြတ်ကို နိုင်ငံရဲ့ မည်သည့်အပိုင်းမှာ မည်သည့်ကဏ္ဍမှာ သုံးစွဲမယ်၊ ဘယ်ကဏ္ဍမှာ အထောက်အကူပြုမယ်ဆိုတာကို မသိရှိ ကြပါဘူး။ ဒါပေမဲ့ ဤအဆိုကို ဖြေကြားပေးမဲ့ လူကြီးမင်းအနေနဲ့ နိုင်ငံတော်မှာ ဘဏ္ဍာငွေရတယ်ဆိုတာ ရှမ်းပြည်ရတာနဲ့ အတူတူပါပဲလို့ ဖြေကောင်းဖြေနိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါပေမဲ့ တကယ်တမ်း ကျွန်မတို့ ဒီနိုင်ငံတော်က ချမှတ်ပေးတဲ့ ဘတ်ဂျက်နဲ့ ဒီဓာတ်ငွေ့ ပိုက်လိုင်းကြောင့် ပျက်စီး သွားရတာတွေကို အမှန်တကယ်ပြန်ပြီးမတော့ ပြုပြင်မယ်ဆိုလျှင် ရရှိမဲ့ ဘတ်ဂျက်နဲ့ လုံးဝ လုံလောက်မှု မရှိနိုင်တာကို သိရှိနိုင်ပါတယ်။ ဓာတ်ငွေ့ပိုက်လိုင်းဖြတ်သန်းတဲ့ မြို့နယ်တွေမှာ ကျောင်းနဲ့ ဆေးရုံအချို့ကို တည်ဆောက်ထားတာကိုလည်း တွေ့ရှိရပါတယ်။ ဒါပေမဲ့ ရန်ကုန်မြို့၊ တောင်ဒဂုံမှာဖြစ်ခဲ့တဲ့ (၄)လက်မ ရှိတဲ့ပိုက်ကို မြေကော်စက်က တူးမိရာမှ ဓာတ်ငွေ့ပိုက်လိုင်းချင်း ကြောင့် လူ(၃)ဦး သေဆုံးပြီး ကာလတန်ဖိုးမြောက်မြားစွာ ဆုံးရှုံးရတာကို ကြည့်ပြီး ကျွန်မတို့ ရှမ်းပြည်နယ်မှာ (၃)ပေကျော် အချင်းရှိတဲ့ ပိုက်လိုင်း (၂)ခု ယှဉ်ထားတဲ့ ပိုက်လိုင်းမှာ မတော်တဆ ဓာတ်ငွေ့ပေါက်ခဲ့ သည်ရှိသော် ရေနံယိုစိမ့်မှု ရှိခဲ့မည်ရှိသော် ကျွန်မတို့ ရှမ်းပြည်နယ်မှာ နေတဲ့ ဒေသတွေမှာ ရွာလုံးကျွတ်၊ မြို့လုံးကျွတ် ဘေးအန္တရာယ်ကြီးများနဲ့ ကြုံတွေ့ ရမည့်အပြင် လူမျိုးပါ ပျက်သုန်းနေတဲ့ အခြေအနေ ပြန်ရောက်နိုင်ပါတယ်။ Gas ပိုက်လိုင်း မြှုပ်နှံတဲ့အခါ တချို့ ပိုက်လိုင်းများကို ပြန်လည်ပြုပြင် ဖာထေးပြီး အသုံးပြုထားသည်ကိုလည်း တွေ့ရှိရပါတယ်။ အဲဒီပိုက်လိုင်းများဟာ မည်သည့်ကာလ အတိုင်းအတာ သက်တမ်းအထိ ခံနိုင်ရည် ရှိမယ်ဆိုတာ နားလည်တတ်ကျွမ်းသော ပညာရှင်တွေနဲ့ စိစစ်သင့်ပါတယ်။

ကျွန်မတို့နိုင်ငံဟာ စနစ်ကျသော စီမံမှု၊ ဖွဲ့စည်းမှု၊ ညှိနှိုင်းမှု၊ ကွပ်ကဲမှုများ အားနည်းနေရုံ သာမက မှန်ကန်သော မှတ်တမ်းပြုမှု၊ သုံးသပ်မှု၊ တို့ကို တိတိကျကျ လုပ်ဆောင်ရန် လိုအပ်နေ ပါပြီ။ ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေမှာ ဇယား(၁)မှာ ပြည်ထောင်စုဥပဒေပြုနိုင်သည့်စာရင်း၊ နံပါတ်(၆) စွမ်းအင်၊ လျှပ်စစ်၊ သတ္တု၊ သစ်တော ကဏ္ဍ၏ (က)မှာ ရေနံ၊ သဘာဝဓာတ်ငွေ့နဲ့ ပြည်ထောင်စုဥပဒေအရ ဘေးအန္တရာယ်ဖြစ်လောက်အောင် လောင်ကျွမ်းစေတတ်သည်ဟု သတ်မှတ်ထားသော အခြား အရည်၊ အခဲ စသည်များကို ဥပဒေပြုခွင့် ရှိထားပါသော်လည်း ကျွန်မတို့ ရှမ်းနဲ့ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်ဥပဒေပြုစာရင်းမှာ ပါထားခြင်း မရှိပါဘူး။ ဒါပေမဲ့ ကျွန်မတို့ ပြည်နယ်လွှတ်တော်မှာ စတုတ္ထအကြိမ်မြောက် ကျင်းပပြီးတဲ့ ပြည်နယ်

လွှတ်တော်အစည်းအဝေးကို ပြန်ပြီး သုံးသပ်ကြည့်မယ်ဆိုလျှင် ပြည်နယ်လွှတ်တော်က အတည်ပြုချက် ရရှိပြီးပေမဲ့ ဥပဒေအနေနဲ့ ဖော်ဆောင် နိုင်ခြင်း မရှိသေးတာကို စိတ်မကောင်းစွာ တွေ့ရှိရပါတယ်။

ပြည်ထောင်စု ရည်မှန်းချက်များကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရန် နိုင်ငံတော် ဘတ်ဂျက်အနေနဲ့ မလုံလောက်နိုင်ပါဘူး။ ဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံကိန်းနဲ့ ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေး မဟာဗျူဟာ လုပ်ငန်းများကို အကောင်အထည်ဖော်ဖို့ဆိုတာ ကိုယ့်ဒေသကိုယ်တိုင် လေ့လာကြံဆပြီး ပြည်ထောင်စုထံ တင်ပြရမယ်လို့ ဝန်ကြီးချုပ် မိန့်ခွန်းမှာလည်း ပါရှိသွားပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒါကြောင့် ကျွန်မ တင်ပြမဲ့ အဆိုဟာ အဆိုအနေနဲ့ ဆွေးနွေးနိုင်ခွင့် ရှိ/မရှိ ဖြေကြားမဲ့ လူကြီးမင်း အပေါ်မှာသာ မူတည်နေပါတယ်။ ဒါပေမဲ့ ကျွန်မတို့ ရှမ်းပြည်နယ်ရဲ့ အကျိုးပြည်သူလူထု အကျိုးကို မျှော်မှန်းမယ် ဆိုလျှင် ကျွန်မတောင်းဆိုမဲ့ (၅)ရာခိုင်နှုန်းဟာ နည်းတောင်နည်းပါ သေးပါလားဆိုပြီး သတိပြုမိမှာဖြစ် ပါတယ်။ အနာဂတ်ကာလအတွက်ပါ အန္တရာယ်ဖြစ်စေတဲ့ စီမံကိန်းကို ဖော်ဆောင်နေသလို အနာဂတ်ကာလအတွက်ပါ ကျရောက်လာမဲ့ ဘေးအန္တရာယ် များကို ကြိုတင်ကာကွယ်ထားရန် ရေနံယိုစိမ့် လျှင်သော်လည်းကောင်း၊ သဘာဝဓာတ်ငွေ့ ပိုက်လိုင်း ပေါက်ကွဲလျှင်သော်လည်းကောင်း၊ သဘာဝ ပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာနဲ့ လူနေမှုဘဝကို ထိခိုက်ဆုံးရှုံးစေခြင်းကို ကာကွယ်နိုင်ဖို့ သက်ဆိုင်ရာ ကုမ္ပဏီထံ အာမခံချက် တစ်ခုခု အခိုင်အမာ လုပ်ကိုင်ပေးဖို့ လိုအပ်နေပါတယ်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ဓာတ်ငွေ့ရောင်းရငွေ၏ နှစ်စဉ်အမြတ်ငွေ၏ ၅ ရာခိုင်နှုန်းကို ရှမ်းပြည်နယ် ဘဏ္ဍာသို့ နှစ်စဉ်ပေးပါရန်နှင့် ဓာတ်ငွေ့မှ ဖြစ်ပေါ်လာမည့် အကျိုးအပြစ်များအတွက် နိုင်ငံတော်မှ မည်သို့ဆောင်ရွက် ပေးထားသင့်တယ်ဆိုတာကို ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရမှ တိကျစွာတောင်းဆို ပေးပါရန် ဆိုတဲ့ အဆိုကို တင်သွင်းအပ်ပါတယ်ရှင်။ ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ အဆိုကို ထောက်ခံမည့် ကိုယ်စားလှယ် ရှိပါက ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပါ။

ဒေါ်အေးချိုစိန်၊ ဖယ်ခုံမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၁)။ အားလုံးမင်္ဂလာပါ။ လေးစားအပ်တဲ့ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များရှင် ယခု ဒေါ်နန်းခမ်းအေး တင်သွင်းသွားသော အဆိုကို ကျွန်မ ဖယ်ခုံမြို့နယ် ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်အေးချိုစိန် မှ ထောက်ခံတင်ပြအပ်ပါတယ်ရှင်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ဒေါ်နန်းခမ်းအေး တင်သွင်းသောအဆိုကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် (၁)ဦးက ထောက်ခံသွားပါတယ်။ အဆိုမှာ မြန်မာနှင့် တရုတ်သဘာဝဓာတ်ငွေ့ သွယ်တန်းရာတွင် ရှမ်းပြည်နယ် အတွင်း ဖြတ်သန်းသွားသော Gas ပိုက်လိုင်း အတွက် Gas - ရောင်းရငွေ၏ အမြတ် ၅ % ကို ရှမ်းပြည်နယ်ဘဏ္ဍာသို့ နှစ်စဉ်ပေးပါရန်နှင့် Gas မှ ဖြစ်ပေါ်လာမည့် အကျိုးအပြစ် များအတွက် နိုင်ငံတော်မှ မည်သို့ ဆောင်ရွက်ထားသင့်သည်ကို ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရမှ တိကျစွာ တောင်းဆိုပေးပါရန်” ဖြစ်ပါတယ်။ အဆိုကိုလက် ခံဆွေးနွေးရန် သင့်/မသင့် လွှတ်တော်၏ ဆန္ဒရယူပါမယ်။ အဆိုကိုလက်ခံဆွေးနွေး ရန် လွှတ်တော်က-

“သဘောတူပါသလားခင်ဗျား။”

[၃ ကြိမ် တိုင်တိုင် မေးပါသည်။ လွှတ်တော်က သဘောတူပါသည်။]

အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် သဘောမတူသည့် ကိုယ်စားလှယ်ရှိပါသလား ခင်ဗျား။

ဥက္ကဋ္ဌ။ အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးဖို့ သဘောမတူတဲ့ကိုယ်စားလှယ် မရှိတဲ့အတွက် ဒေါ်နန်းခမ်းအေးရဲ့ အဆိုကိုလက်ခံဆွေးနွေးရန် လွှတ်တော်က သဘောတူကြောင်း ကြေညာ ပါတယ်။

အဆိုကို ပြည်နယ်လွှတ်တော်က လက်ခံဆွေးနွေးရန် မသင့်ကြောင်း ဆုံးဖြတ်ပါက ယင်းအဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် မသင့်ကြောင်း ဥက္ကဋ္ဌက ကြေညာခြင်း (သို့မဟုတ်)

အဆိုကိုလက်ခံဆွေးနွေးရန် ဆုံးဖြတ်ပါက ဆွေးနွေးလိုသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ရှိလျှင် အမည်စာရင်း တင်သွင်း နိုင်ကြောင်း ဥက္ကဋ္ဌက ကြေညာခြင်း။

ဥက္ကဋ္ဌ ။ နမ္မတူမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဒေါ်နန်းခမ်းအေး တင်သွင်းတဲ့ အဆိုကို ၂၀၁၂ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၆ရက်နေ့(ဗုဒ္ဓဟူးနေ့)မှာ ဆွေးနွေးပါမယ်။ ဆွေးနွေးမယ့် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များအနေနဲ့ အစည်းအဝေး ရပ်နားတဲ့အခါ ဒီကနေ့ ညနေပိုင်းမှာ ပြည်နယ် လွှတ်တော်ရုံး ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးထံ အမည်စာရင်းပေးသွင်းဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

**ပထမအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် စတုတ္ထပုံမှန်အစည်းအဝေး ဒုတိယနေ့ (၂၆.၉.၂၀၁၂)
ရက်နေ့တွင် အဆိုကို ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးခြင်း**

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ ဒေါ်နန်းခမ်းအေး၊ နမ္မတူမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)၏ အဆိုကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးဖို့ဖြစ်ပါတယ်။ ဒေါ်နန်းခမ်းအေး၊ နမ္မတူမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)၏ မြန်မာနှင့် တရုတ်သဘာဝဓါတ်ငွေ့ သွယ်တန်းရာတွင် ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း ဖြတ်သန်းသွားသော Gas ပိုက်လိုင်းများအတွက် Gas ရောင်းရငွေ၏ အမြတ်၅%ကို ရှမ်းပြည်နယ်ဘဏ္ဍာသို့ နှစ်စဉ် ပေးပါရန်နှင့် Gasမှ ဖြစ်ပေါ်လာသည့် အကျိုးအပြစ်များအတွက် နိုင်ငံတော်မှ မည်သို့ဆောင်ရွက်ထားသည်ကို ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့မှ တိကျစွာတောင်းဆိုပေးရန်ဆိုတဲ့ အဆိုနဲ့ စပ်လျဉ်းပြီးတော့မှ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် တစ်ဦးက ဆွေးနွေးဖို့ အမည်စာရင်း ပေးထားပါတယ်။

အဆိုကို ဆွေးနွေးဖို့ရာအတွက် နမ့်စန်မြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၂)မှ ဦးအောင်ထွန်းကို ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။

ဦးအောင်ထွန်း၊ နမ့်စန်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။ လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနဲ့ တစ်ကွ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ စိတ်၏ ချမ်းသာခြင်း ကိုယ်၏ကျန်းမာခြင်းဆိုတဲ့ ကာယစိတ္တနှစ်ဖြာသောသုခနဲ့ တစ်လုံးတစ်ဝတည်း ပြည့်စုံ ကြပါစေကြောင်း ဆုတောင်းမေတ္တာပို့သရင်း နှုတ်ခွန်းဆက်သ အပ်ပါတယ်ခင်ဗျား။ ကျွန်တော် ကတော့ ‘ပလောင်’ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ၊ နမ့်စန်မြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးအောင်ထွန်း ဖြစ်ပါတယ်။ နမ္မတူမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၂)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်နန်းခမ်းအေး၏“ မြန်မာနှင့် တရုတ်သဘာဝ ဓါတ်ငွေ့နှင့် ရေနံသွယ်တန်းရာတွင် ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း ဖြတ်သန်းသွားသော Gas ပိုက်လိုင်း အတွက် Gas ရောင်းရငွေ၏ အမြတ် ၅%ကို ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ၏ ဘဏ္ဍာသို့ နှစ်စဉ်ပေးပါရန်နှင့် Gas မှ ဖြစ်ပေါ် လာသည့် ဆိုးကျိုးများအတွက် နိုင်ငံတော်မှ မည်ကဲ့သို့ ဆောင်ရွက်ထား သင့်သည်ကို ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရမှ တိကျစွာ တောင်းဆိုပေးပါရန်” အဆိုနှင့် ပတ်သက်ပြီး ထောက်ခံဆွေးနွေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော ဥက္ကဋ္ဌကြီးနဲ့ လုပ်ဖော်ကိုင်ဖက် ပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ ရခိုင်ကမ်းရိုးတန်း ကျောက်မြို့မြို့နယ်မှ ထွက်ရှိတဲ့ ရေနံနှင့် သဘာဝဓါတ်ငွေ့များကို နိုင်ငံတော်အစိုးရမှ တရုတ်ရေနံ ကုမ္ပဏီကို နှစ်စဉ်ရေနံဓါတ်ငွေ့ ၁၂ ဘီလီယံကျပ်ပေခန့် ပိုက်လိုင်း (၅)လိုင်းဖြင့် သွယ်တန်းရောင်းချရန် ရည်ရွယ်ထားကြောင်း သိရှိရပါတယ်။ လက်ရှိမှာလည်း ၎င်းပိုက်လိုင်းများကို နေ့မအား၊ ညမနား စက်ယန္တရားကြီးများဖြင့် တောတွေဖောက်၊ တောင်တွေ ထွင်းပြီး လုပ်ကိုင်နေတာကို တွေ့ရပါတယ်။ ဖြတ်သန်းသွားတဲ့ လယ်တွေ၊ ယာတွေ၊ စိုက်ခင်းတွေ အတွက် ၅နှစ်စာ လျော်ကြေးပေးထားကြောင်းလည်း သိရပါတယ်။ ဒီပိုက်လိုင်းလုပ်ငန်း အတွက် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့တွေကိုလည်း မည်သည့်ခံစားခွင့်မျိုး မပေးဘဲတောတောင်တွေမှာ ဆင်းဆင်း ရဲရဲနဲ့ လုံခြုံရေးပေးနေတာကိုလည်း တွေ့ရပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ အတွက် သီးခြားပေးထားတဲ့ လုံခြုံရေးရဲတွေတောင် မနားရဘဲနဲ့ အလှည့်ကျ လုံခြုံရေးပေးနေရ ပါတယ်။ ရေနံပိုက်လိုင်း ဖြတ်သန်းသွားတဲ့ မြို့နယ်များဖြစ်တဲ့ နောင်ချို၊ ကျောက်မဲ၊ သီပေါ၊ နမ္မတူ၊ မန်တုံ၊ နမ့်ခမ်း အရှည်အားဖြင့် ၂၇၀ ကီလိုမီတာခန့်ခရီးအတွက် မြို့နယ်များရဲ့ လမ်းတွေလည်း ယန္တရားကြီး များကြောင့် ဒီနှစ်ပိုင်းမှာ တော်တော်လေးကို ပျက်စီးနေတာ တွေ့ရပါတယ်။ ပြီးတော့ အဲ့ဒီသဘာဝ ဓါတ်ငွေ့တွေကို ကျွန်တော်တို့ ပြည်တွင်းမှာ ဈေးကြီးပေးပြီး ဝယ်သုံးနေရပါတယ်။ Gas မီးဖိုတစ်လုံး အတွက် Gas တစ်အိုးလျှင် ငွေကျပ် ၂၅၀၀၀/-ခန့် ဝယ်သုံး နေရတဲ့ အခြေအနေမှာ ရှိပါတယ်။ ခွဲတမ်း စာအုပ်ရတဲ့ ပုဂ္ဂိုလ်ကြီးများ အတွက်တော့ တစ်အိုးလျှင် ငွေကျပ် ၈၀၀/-သာ ပေးနေရကြောင်း သိရှိရ ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ကျွန်တော်တို့ ရှမ်းပြည်နယ်ရှိ ပြည်သူများသည် ၎င်းသဘာဝ ဓါတ်ငွေ့ပိုက်လိုင်း ချောမောစွာပြီးမြောက်ရေးအတွက် အစစအရာရာ အနစ်နာခံ ပေးဆပ်နေရတဲ့ အလျောက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ အတွက် Gas ရောင်းရငွေ ၅%ကို ထိုက်တန်စွာ ရရှိသင့်ပါကြောင်းနှင့် အကယ်၍ Gas ပိုက်လိုင်းကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာမည့် အသက်အိုးအိမ် စည်းစိမ်ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများအတွက် နိုင်ငံတော်မှ မည်ကဲ့သို့ ဆောင်ရွက်ထားရှိသင့်သည်ကို ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ တိကျစွာတောင်းဆို ပေးနိုင်ပါရန်ဆိုသည့် နမ္မတူမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၂)မှ ဒေါ်နန်းခမ်းအေး၏ အဆိုကို လေးလေး၊ နက်နက်ထောက်ခံပါကြောင်း အဆိုတင်သွင်း အပ်ပါတယ် ခင်ဗျား။ ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။ (သြဘာသံများ)

ဥက္ကဋ္ဌ။ အဆိုနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီးမှ ဆွေးနွေးပေးဖို့ ဖိတ်ခေါ် ပါတယ်။

ဦးစိုင်းထွန်းရင်၊ လျှပ်စစ်နှင့် စက်မှုလက်မှု ဝန်ကြီး။ လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ အားလုံး မင်္ဂလာပါလို့ နှုတ်ခွန်းဆက်သပါကြောင်းနဲ့ ကိုယ်စိတ်နှစ်ဖြာ ကျန်းမာချမ်းသာကြပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်း တောင်းရင်း မေတ္တာပို့သအပ်ပါတယ်။ နမူတူမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဒေါ်နန်းခမ်းအေး၏ “မြန်မာနှင့်တရုတ် သဘာဝဓါတ်ငွေ့သွယ်တန်းရာတွင် ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း ဖြတ်သန်းသွားသော Gas ပိုက်လိုင်းအတွက် Gas ရောင်းရငွေ၏ အမြတ်၅%ကို ရှမ်းပြည်နယ်ဘဏ္ဍာသို့ နှစ်စဉ်ပေးပါရန် နှင့် Gas မှဖြစ်ပေါ် လာမည့် အကျိုး၊ အပြစ်များအတွက် နိုင်ငံတော်မှ မည်သို့ဆောင်ရွက်ထား သင့်သည်ကို ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရမှ တိကျစွာ တောင်းဆိုပေးပါရန်” ကိစ္စနှင့် ပတ်သက်၍ ကျွန်တော် ရှမ်းပြည်နယ် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် လျှပ်စစ်နှင့် စက်မှုလက်မှုဝန်ကြီး ဦးစိုင်းထွန်းရင် မှ ရှင်းလင်းတင်ပြသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ယေဘုယျအားဖြင့် နိုင်ငံတော်မှ ထွက်ရှိသော သယံဇာတ တစ်မျိုးမျိုးကိုဖြစ်စေ၊ ပြည်ထောင်စုအတွင်းရှိ နယ်မြေအပိုင်းခြား တစ်ခုခုကိုဖြစ်စေ၊ ပြည်ထောင်စု၏ အကျိုးစီးပွား အတွက် အသုံးပြုပါက သက်ဆိုင်ရာ ဒေသအား သင့်တင့်မျှတသော ခိုင်ကြေး ရယ်ရှိက်တီဖီး သတ်မှတ်ပေးရန် နိုင်ငံတော်မှ စဉ်းစားထားလျက်ရှိပါတယ်။ မြန်မာ-တရုတ် ရေနံသဘာဝ ဓါတ်ငွေ့ပိုက်လိုင်း၏ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း ပိုက်လိုင်းဖြတ်သန်းခRight of way အား နိုင်ငံတော်မှ ရယူထားပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း ဖြတ်သန်းသွားသော မြန်မာ-တရုတ် ရေနံနှင့် သဘာဝဓါတ်ငွေ့ပိုက်လိုင်းအပိုင်း အတွက် ထိုက်သင့်သော အချိုးတစ်ရပ်အား ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရသို့ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ရန် နိုင်ငံတော်မှ စဉ်းစားသုံးသပ်လျက်ရှိပါကြောင်းနှင့် အဆိုပါကိစ္စနှင့် ပတ်သက်၍ ဆောင်ရွက်မှု တိုးတက်မှု အခြေအနေအား အနီးစပ်ဆုံး ကျင်းပမည့် လွှတ်တော်သို့ အသိပေးတင်ပြသွားမည် ဖြစ်ပါတယ်။ သဘာဝဓါတ်ငွေ့ Gas မှာ သွယ်တန်း ထားသော ပိုက်လိုင်းအတွင်းမှသာ ဖြတ်သန်းသွားခြင်းဖြစ်၍ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်တွင် မည်သည့် အကျိုး၊ အပြစ်မျှ ဖြစ်ပေါ်ရန် မရှိပါကြောင်းနှင့် တစ်စုံတစ်ရာ သက်ရောက်မှု တစ်ခုခုကြောင့် ပိုက်လိုင်းကျိုးပေါက်ပြီး သဘာဝဓါတ်ငွေ့ယိုစိမ့်မှု ဖြစ်ပေါ်လာပါက အမြန်ဆုံးပြုပြင်နိုင်ရန် ခေတ်မှီ နည်းပညာ (Super Visory Control and Data Aquisition STATA) စနစ်ဖြင့် စောင့်ကြည့် ထိန်းချုပ်ရန် စီမံဆောင်ရွက်ထားပြီးဖြစ်ပါကြောင်း ပြန်လည် ဖြေကြားအပ်ပါတယ်။ သို့သော် ပြည်နယ်ဥပဒေပြုစာရင်းဇယားနှစ်တွင် မပါဝင်ပဲ ပြည်ထောင်စုဥပဒေပြု စာရင်းဇယားသစ် တွင်သာ ပါဝင်ပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ပြည်ထောင်စုမှ ဤသို့ဖြေကြားပေးသည့်အတွက် ယခုအဆို

ကန့်သတ်

၉

အစား မေးခွန်းသို့ ပြောင်းလဲမှတ်တမ်းတင်သင့်ပါကြောင်း တင်ပြအပ်ပါတယ်။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ် ခင်ဗျား။ (သြဘာသံများ)

ဥက္ကဋ္ဌ။ ဒေါ်နန်းခမ်းအေးအနေနဲ့ တင်ပြဖို့ရှိရင် တင်ပြနိုင်ပါတယ်။

ဒေါ်နန်းခမ်းအေး၊ နမ္မတူမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။ လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ အားလုံး မင်္ဂလာအပေါင်းနှင့် ပြည့်စုံကြပါစေ ရှင်။ အခုလို ဖြေကြားပေးပါသော လျှပ်စစ်နဲ့ စက်မှုလက်မှု ဝန်ကြီးကိုလည်း အထူးပဲ ကျေးဇူးတင်ရှိ ပါတယ်။ ကျွန်မတို့နိုင်ငံတင် မဟုတ်ပါဘူး ဘယ်နိုင်ငံမဆို၊ မည်သည့် နိုင်ငံမဆို ပြီးပြည့်စုံတဲ့ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ လက်ကိုင်သုံးစွဲနိုင်ခြင်းဆိုတာ မရှိနိုင်သေးပါဘူး။ ကျွန်မတို့ ဇယား(၁) မှာလည်း ပါပြီး၊ ကျွန်မတို့ ပြည်နယ် ဇယား(၂)မှာ မပါဘူး။ ဆိုပေမဲ့ ကျွန်မတို့ ပြည်နယ်ရဲ့ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်မှုဟာ နိုင်ငံရဲ့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုပါပဲ။ ကျွန်မတို့ ပြည်နယ်ရဲ့ ဆုတ်ယုတ်မှုဟာ နိုင်ငံရဲ့ ဆုတ်ယုတ်မှုပါပဲ။ ဒါကြောင့်ဒီ ကျွန်မတို့နိုင်ငံအတွက် Gas က ယိုစီးမှု ဖြစ်နိုင်တယ်၊ မဖြစ်နိုင်ဘူး ဘယ်လောက်ပဲ ကျွမ်းကျင်တဲ့ နည်းပညာတွေနဲ့ စောင့်ကြည့်ထိန်းကျောင်းထား နေပေမဲ့၊ ဥပမာ- ရန်ကုန်လို ဖြစ်လာခဲ့မယ် ဆိုလို့ရှိရင် ကျွန်မတို့ ဘယ်အတိုင်းအတာတိ ဖော်ဆောင်ပေးနိုင်မလဲ၊ အန္တရာယ်ကို မမြင်ခင် ကတည်းက ကျွန်မတို့က ကြိုတင်ပြင်ဆင်သင့်တယ်လို့ ကျွန်မမြင်ပါတယ်။ အဲ့ဒါကြောင့်မို့လို့ ရှမ်းပြည်နယ်လူထုအတွက် တစ်ကယ်လည်း အရေးပါတယ်၊ ပြီးတော့ ကျွန်မ တင်ပြသွားတဲ့အထဲမှာ ဥပဒေပြုဖို့ဆိုတာ ကျွန်မ မပါရှိပါဘူး။ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရမှ တိကျစွာ တောင်းဆိုပေးထားပါရန် ဆိုပြီးတော့ ပါရှိထားခြင်းပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ အကယ်၍ နိုင်ငံတော်အနေနဲ့ ဥပဒေမူကြမ်း တစ်ရပ်အနေ နဲ့သာတင်ခဲ့ပါ။ အဲ့ဒီချိန်မှသာ ခွင့်ပြုနိုင်မယ်ဆိုလို့ရှိရင် ကျွန်မတို့ ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေရဲ့ အခန်း ၁၂၊ ပုဒ်မ ၄၃၃နဲ့ ၄၃၄မှာ ပြဋ္ဌာန်းချက်အတိုင်း ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ကနေပြီးတော့ စွမ်းဆောင်သင့်ပါတယ်လို့ အကြံပြုဆွေးနွေးချင်ပါတယ်ရှင်။ ကျေးဇူး တင်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ဒီအဆိုနဲ့ ပတ်သက်ပြီးတော့မှ ခုနတာဝန်ရှိတဲ့ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးကနေပြီးတော့မှ ဒီအဆိုကို မေးခွန်းအဖြစ် ပြောင်းဖို့အတွက် ဒါဦးတည်ပြီးတော့ အကြံပြုသွားပါတယ်။ မေးခွန်း အဖြစ် ပြောင်းဖို့အတွက် ဒေါ်နန်းခမ်းအေး အနေနဲ့ ဘယ်လိုဆန္ဒရှိပါသလဲ။

ကန့်သတ်

ဒေါ်နန်းခမ်းအေး၊ နမ္မတူမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။ ခုနက ကျွန်မ ဖြေဆိုသွားပြီးတဲ့ အတိုင်းပါဘဲ။ ဒီကိစ္စဟာ အင်မတန်အရေးကြီးတဲ့ ကိစ္စဖြစ်တဲ့အတွက်ကြောင့် မေးခွန်းဆိုတာထက် ကျွန်မ ရှမ်းပြည်နယ်အတွက် တစ်ကယ်လည်း ထိရောက်နိုင်တဲ့ ပြည်ထောင်စုက အသိအမှတ် ပြုနိုင်တဲ့ ဥပဒေတစ်ရပ်ကိုဘဲ ကျွန်မချမှတ် ပေးစေချင်ပါတယ်။ ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ဒါဖြင့် ဒီအဆိုကို အတည်ပြုဖို့အတွက် လွှတ်တော်ရဲ့ ဆန္ဒကို ရယူသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့ကြောင့် ဒေါ်နန်းခမ်းအေး၊ နမ္မတူမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ တင်သွင်းသည့် အဆိုနဲ့ စပ်လျဉ်းပြီး ဒီအဆိုကို အတည်ပြုရန် လွှတ်တော်က သဘောတူမတူ၊ လွှတ်တော်ရဲ့ ဆန္ဒကို ရယူပါ့မယ်။ အဆိုကို အတည်ပြုရန် -

“သဘောတူပါသလား ခင်ဗျား။”

[၃ ကြိမ် တိုင်တိုင် မေးပါသည်။ လွှတ်တော်က သဘောတူပါသည်။]

ဥက္ကဋ္ဌ။ သဘောမတူတဲ့ ကိုယ်စားလှယ် ရှိပါသလား ခင်ဗျား။ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် များက သဘောတူတဲ့အတွက် ဒေါ်နန်းခမ်းအေး၊ နမ္မတူမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ တင်သွင်း တဲ့ “မြန်မာနှင့် တရုတ်သဘာဝဓါတ်ငွေ့ သွယ်တန်းရာတွင် ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း ဖြတ်သန်းသော Gas ပိုက်လိုင်းအတွက် Gas ရောင်းရငွေ၏ အမြတ် ၅%ကို ရှမ်းပြည်နယ်ဘဏ္ဍာသို့ နှစ်စဉ်ပေးပါရန် နှင့် Gasမှ ဖြစ်ပေါ်လာသည့် အကျိုးအပြစ်များအတွက် နိုင်ငံတော်က မည်သို့ဆောင်ရွက်ထားသင့် သည်ဆိုသည့်အဆိုကို ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရမှ တိကျစွာတောင်းဆိုပေးရန်” ဆိုတဲ့ အဆိုနဲ့ ပတ်သက်ပြီး အဆိုကို အတည်ပြုကြောင်း ကြေငြာပါတယ်။ (သြဘာသံများ)